
SPÓJNIK 

Spójnik to nieodmienna część mowy, łączy ze sobą słowa i zdania. 

Przykłady: i, oraz, lecz, albo, lub, jednak, zatem, jeżeli, więc, ale, a, też, również, bądź, czy, 

tudzież, zarazem, ani, ni, zaś, natomiast, przecież, aczkolwiek, mimo to, toteż, dlatego, to, 

czyli, mianowicie, to jest, to znaczy, chociaż, ponieważ.  

 

PRZECINEK  

Przecinek to znak interpunkcyjny, który rozdziela zdanie. 

1.Przecinek STAWIA SIĘ zawsze przed spójnikami: że, aby, żeby, gdyż, bo, chociaż, 

zatem, ponieważ, jeżeli, jeśli, lecz, czyli, ale, więc, dlatego. 

2. W zdaniu pojedynczym, między wyrazami odpowiadającymi na to samo pytanie 

Na przykład: 

Kupiłam smaczne (co?) jabłka, gruszki, śliwki. 

 

3. Przecinek w zdaniu pojedynczym stawiamy również po rzeczownikach występujących 

w wołaczu, a także po słowach wyrażających okrzyki: ach, halo, hej, oj. 

 

Na przykład: 

Wojtku, podejdź bliżej.                                           Ach, jak mamy dużo zadane. 

Hej, co u ciebie słychać?                                         Mamo, czy mogę iść do koleżanki? 

 

 

 

1. Przecinka  NIE STAWIAMY przed spójnikami: i, oraz, lub, albo, ani, czy. 

WYJĄTEK ! Stawiamy przecinek przed powtórzonym spójnikiem i kolejnym. 

Na przykład: 

Okazało się, że i królewna, i krasnale lubią muzykę. 

Pójdę albo w prawo, albo w lewo, albo prosto. 

 

2. W zdaniu pojedynczym, między wyrazami odpowiadającymi na różne pytania 

 

Na  przykład: 

Ułożyłam na półce swoje (czyje?) nowe (jakie?) swetry. 


